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SLANGERUP KOMMUNE 
Økonomiudvalget

n ' ‘ J ' Formandens D, . 
Dag og ar M M e r  Blad nr.

15. april 1997 64

DAGSORDEN
til Økonomiudvalgets møde tirsdag den 15. april 
1997, ld. 8.30 i Thomas Kingo

Fraværende:

Orientering og efterretning.
a. Love, cirkulærer og bekendtgørelser
b. Informationer fra KL:
nr. 1021 BudgetNyt nr. 2 - Budgetvejledning 1998 
nr. 2048 Aktindsigt i personalesager
c. Referater: 
Ledergruppen
Bycirkelsamarbejdet i Frederikssundfingeren, herunder 
bemærkninger til forslag til Regionplan 199?

d. Eco-nøgletal
Grafikmodulet, 2. udsendelse 1997
Overordnede nøgletal
Udviklingen i overordnede nøgletal 1992-97 
Udviklingen i ressourceklemme 1992-97 
Finansielle nøgletal 1997 
Udviklingen i finansielle nøgletal 1995-97 
Boligydelse til pensionister 1996 
Boligsikring, nøgletal 1996
e. Indbydelser til møder, kurser m.v.:
f. Forskelligt
Afmelding af affaldsdepot nr. 233-3 - Sundbylillevej 1
Foreløbig dagsorden til Hovedstadens Naturgas' ordinæ- 
re repræsentantskabsmøde fredag den 2. maj 1997 og 
Nyhedsbrev fra HNG
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SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget

Indenrigsministeriet: Vejledning om kommunernes lån
tagning og meddelelse af garantier m.v.
Miljø og Energiministeriet, Danmark og europæisk 
planpolitik

g-Skrivelse af den 31. marts 1997 fra Ejvind Mortensen til 
Frederiksborg Amtsråd. Mindretalsudtalelse i forbin
delse med vedtagelserne i Slangerup Byråd om Region
planforslag 1997.
h .

Teknisk Udvalg har på sit møde den 2. april 1997 god
kendt Tillæg tir. 2 til spildevandsplan 1989 -1996. I 
forbindelse med byggemodningen af Hauge Møllegård
området har det været nødvendigt at justere det i spilde
vandsplanen 1992 beskrevne spildevandsopland nr. 19 
til de egentlige forhold.
i.
Frederiksborg Amt fremsender kopi af skrivelse af 
21.3.1997 fra Miljø- og Energiministeriet.
Der er tale om indsigelse fra Ministeriets side, imod at 
Amtet endelig vedtager Regionplanen 1997 i den fore
liggende form.
Brevet af 21. marts 1997 fra Ministeriet medfører for 
Slangerup Kommunes vedkommende, at der ikke i for
bindelse med den nye kommuneplan må udlægges yder
ligere arealer til bolig- eller erhvervsformål.

39. Økonomirapportering
./. Vedlagt økonomirapport for april måned 1997.

Nedenstående ansøgning om tillægsbevilling er 
indarbejdet i rapporten:
A. Overførsel af uforbrugt budgetbeløb fra 1996 - 
1997, vedrørende Bygaden 28, Jørlunde.
I økonomirapporten for marts 1997, var der i opgørel
sen over ønskede overførsler fra 1996 - 1997, ikke
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medtaget overførsel af uforbrugt budgetbeløb for Byga
den 28, Jørlunde, med i alt - 0,268 mio. kr.
Den uforbrugte bevilling ønskes imidlertid overført til 
dækning af resterende byggemodningsudgifter, samt 
etablering af parkeringspladser.

SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget

40. Budget 1998
00.01A26 
F 4058 lara
A. Befolkningsprognose 1997
Der er udarbejdet en revideret befolkningsprognose, der 
fremlægges som en fælles planforudsætning for det 
kommende år.

./.Befolkningsprognosen er vedlagt.
Befolkningsprognosen indstilles til Økonomiudvalgets 
behandling og godkendelse.

B. Budgetdirektiv 1998.
Jvf. kasse- og regnskabsregulativet pkt. 3.8 udarbejder 
Økonomiudvalget forskrifter for den årlige budgetlæg
ning, herunder tidsplan.

./. Budgetdirektivet, som fremsendes vedlagt, indeholder 
forslag til 2 forskellige processer betegnet "tidsplan 1" 
og "tidsplan 2".
Grunden til de 2 tidsplaner er, at administrationen har 
evalueret sidste og tidligere års budgetprocedure.
Administrationen har ofte før sommerferien udmeldt et 
meget sort økonomisk spillerum som efter sommerferien 
er blevet kraftigt revideret, når vi har faet indtægtssiden 
på plads.
"Tidsplan 1" lægger derfor op til, at både det admini
strative budgetforslag og drøftelser m.v. i Økonomiud
valg og Byråd først påbegyndes efter sommerferien.
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SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget

"Tidsplan 2" indeholder samme procedure som tidligere
oar.
Såfremt Økonomiudvalget godkender "Tidsplan 1" vil 
direktivets røde tekst falde bort.
"Tidsplan 1" vil give følgende fordele:
- Budgetdrøftelser i perioden fra juni til september vil 
for både politikere og administration foregå med ud
gangspunkt i økonomirapporten og virksomhedsplaner
ne.
- Fra midten af august forventes indtægtsside at være 
troværdig.
- Budgetseminaret den 1. september 1997 bliver krum
tappen i dialogen mellem Byrådet og administrationen.
- Administrationen far bedre tid til det administrative 
forarbejde. Det bør alt andet lige betyde at den tekniske 
kvalitet af budgetforslaget forbedres.
Det indstilles,
at Økonomiudvalget bedes beslutte hvilken af de 2 tids
planer, der skal danne grundlag for arbejdet med budget 
1998.

41. Koinmuneplanrevision 1997
01.02.00.P00 
F7146 dsh

På baggrund af Byrådets beslutning og de bemærkninger 
der fremkom på mødet den 26.2.1997, er der udarbejdet 
revideret "oplæg til revision af kommuneplan" af 
28.2.1997.
I sagen ligger skriftligt ændringsforslag hhv. ét fra Ej
vind Mortensen og ét fra Ejvind Mortensen og Ebbe 
Andersen i fællesskab.
Der ønskes i denne forbindelse bl.a. stillingtagen til føl
gende:
• Trafik: Skal forlængelse a f Industrivej medtages i 

ny kommuneplan?
• Erhverv: Skal undersøgelse a f mulighederne for er

hverv langs Kobenhavnsvej udgå?

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

. 15. april 1997 67
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o Arealet ved Kingovej: Skal der tages hojde for pla
cering a f miniby på arealet? 

o Det åbne land: Skal der i kommuneplanen indarbej
des eksperiment med økologisk landsby?

)
Revideret oplæg af 28.2.1997 vedlagt.

Det indstilles:
at Byrådet tager stilling til ovennævnte spørgsmål, som 
så vil blive indarbejdet i oplæg til revision af kommune
planen.
at forslag til ny kommuneplan udarbejdes på baggrund 
af "oplæg til revision af kommuneplan" rev. 28.2.1997

SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget

42. Tilskud til Slangerup Marked
24.00049 F 2831 
liel
Udvalget for Slangerup Marked søger om et tilskud på
20.000 kr til Slangerup Marked lørdag den 16. august 
1997. Til de to foregående markeder fik de tilskud på
12.000 kr.
Ansøgning af den 15. marts 1997 fra Udvalget for Slan
gerup Marked ligger i sagen. Udvalget består af repræ
sentanter fra Slangerup Erhvervsforening, forretnings
drivende og Lions Club Slangerup.
Fremlægges uden indstilling

43. Retssag: HHM-Byg A/S ctr. Slangerup 
Kommune
"Rentekrav i forbindelse med salg af den tidligere 
idrætsplads på Københavnsvej"
Byg.arkiv
lean
Østre Landsret har den 3. april 1997 foreslået sagen 
forligt således:
HHM-Byg A/S under konkurs hæver sagen og

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

15. april 1997 68
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SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget •

at pallerne som led i forliget overlader til Landsretten at 
fastsætte sagens omkostninger.
Landsretten bemærker i den forbindelse, at Landsretten 
er sindet - såvel ved forlig som i tilfælde af dom - at be
stemme, at sagsøgeren betaler sagsomkostninger med
40.000 kr. til sagsøgte Slangerup Kommune.
Kommunens advokat Svend Paludan-Miiller vil inden 
udvalgsmødet skriftlig tilkendegive, at han anbefaler at 
kommunen tiltræder Landsrettens tilkendegivelse.

Det indstilles,
at rettens tilkendegivelse tiltrædes.

44. Salg af jord Hauge Møllegård
13.06.02G01 BBR-arkiv 
lean
Byrådet har på møde 26. februar 1997 fastsat rammerne 
og retningslinierne for salg af villaparceller og salg af 
jord til tæt/lav bebyggelse.
Der er nu udarbejdet udkast til salgsmateriale på grund
lag af udstykningsprojekt fra landinspektør og projekt 
for vej-, kloak- og stianlæg fra ingeniørfirma og oplæg 
til udformning af salgsbrochure fra reklamefirma, samt 
udkast til skøde fra advokatfirmaet. Jordbundsundersø
gelser er ved at blive udført på den enkelte villaparcel og 
vil foreligge den 20. april.
Udstyknings- og byggemodningsprojektet er tiltrådt af 
Teknisk Udvalg på møde 2. april og sagen forelægges 
nu Økonomiudvalget for stillingtagen til salgsmateriale 
og salgsvilkår i øvrigt.
Tidsplanmæssigt arbejdes der udfra at salgsmateriale 
skal være klar ca. 1. maj så det kan udsendes til poten
tielle købere og salg af villaparceller kan finde sted 
primo maj måned.
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Projekteringen og udbydelse i indbudt licitation skal 
herefter finde sted så betids at byggemodningen kan på
begyndes i juni og være afsluttet i oktober 1997.
På grundlag af overslag fra ingeniørfirmaet på udførelse 
af byggemodningen, vil der i maj blive søgt om bevilling 
til byggemodnings arbejdernes gennemførelse.
Salgsmaterialet: Oplægget til salgsmaterialet vil fore
ligge i udkast til mødet, bortset fra enkelte bilag som ik
ke vil være klar, bl.a. rapport om jordbundsundersøgel
ser.
Salgsvilkår: Grundene varierer i størrelse fra ca. 700 m2 
til ca. 900 m2, enkelte grunde bliver dog større end 900 
m2 . Det foreslås at prisen der tidligere er fastsat til
375.000 kr. for en grund på 700 m2, med et tillæg på 
500 kr. pr; m2 som grundene overstiger 700 m2, maksi
meres til prisen for en villaparcel på 900 m2.
Villagrunde fra 900 m2 og opefter vil herefter koste
475.000 kr. At der foreslås loft over prisen ligger i at de 
store grunde primært fremkommer på grund af grund
form, og ikke fordi de er særlig attraktivt beliggende.
Det indstilles,
at salgsmaterialet godkendes, og at der lægges loft på 
priserne for villaparceller på 475.000 kr.

SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget

45. Fortsat udlejning af Brobæksgade 6, for
huset til biografen
20.02.03G01 
F2483 Pech
Den 4. oktober 1994 godkendte Borger og Virksom
hedsudvalget at forlænge et tidsbegrænset lejemål af 
Brobæksgade 6 (forretningen) med yderligere en peri
ode på 3 år.
Forinden - den 28. september 1994 - havde Byrådet be
sluttet at "Inden fornyet udlejning af forhuset til ny lejer, 
optages forhandling med bl.a. Slangerup Bios Venner". 
Denne bestemmelse indgår i en kontrakt med Slangerup 
Bio's Venner. På samme møde besluttede Byrådet, at

Dag og år Formandens
initialer

15. april 1997
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SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget

Formandens
initialer

lejekontrakten for forretningen skulle endeligt afgøres af 
Borger og Virksomhedsudvalget.
Da Borger og Virksomhedsudvalget 4.2.1997 har anbe
falet, at der sker en ny forlængelse af lejemålet, kan en 
sådan forlængelse først gennemføres efter, at en for
handling har fundet sted.
Såfremt man måtte være indstillet på - efter forhandlin
gen - at fortsætte lejemålet med den nuværende lejer, 
vil et nyt lejemål ikke kunne gøres tidsbegrænset med 
bindende virkning for lejeren,, med mindre kommunen 
meget konkret kan begrunde, tidsbegrænsningen. Dette 
skyldes, at en yderligere forlængelse vil kunne betragtes 
som en omgåelse af lejeloven.
Set i lyset af, at et fremtidigt lejemål formentlig må ske 
uden tidsbegrænsning, bør lejen søges fastsat til mar
kedsleje og med en klausul om en pristalsregulering.
Slangerup Bio's Venner er blevet bedt om en udtalelse. 
Foreningen ønsker en forhandling med Borger og Virk
somhedsudvalget, som afholdes umiddelbart før ud
valgsmødet.
Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til de fremlagte problemstil
linger.
Borger og Virksomhedsudvalget den 8. april 1997: 
Hans Christian Dibbern deltog ikke ved dette punkt.
Udvalget indstiller, at etablere en konstruktion, hvor le
jemålet ophører efter 2 år.

Dag og år Blad nr.
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SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget

46. Afskrivninger
kika
Opkrævningskontoret har fremsendt lister over restan
cer, som ønskes afskrevet som uerholdelige.
a) Afskrivning på kr. 120.647,70
Borger og Virksomhedsudvalget den 3. december: 
1996
Taget til efterretning

b) Afskrivning på kr. 17.544,00

Borger og Virksomhedsudvalget den 4. februar 
1997:
Taget til efterretning

c) Afskrivning på kr. 118.541,37

Borger og Virksomhedsudvalget den 8. april 1997 
Taget til efterretning

På grund af usikkerhed om kompetenccreglerne i for
hold til afskrivninger, vil der snarest blive udarbejdet 
instruks, som klarlægger kompetencefordelingen mellem 
udvalgene og administration.
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SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget

47. Spørgsmål om tilslutning til Kommuner- 
nes Lærerpensionsudligning I/S
81.22.00P27
pask
Kommunernes Landsforening inviterer ved skrivelse af 
9. januar 1997 til stiftelse af Kommunernes Lærerpensi
onsudligning I/S. Baggrunden for invitationen er, at 
mange kommuner siden lærernes overgang til kommunal 
ansættelse i 1993 har anmodet landsforeningen om at 
tage initiativ til, at kommunerne fik mulighed for at sikre 
sig mod uforholdsmæssig store udgifter, som følge af 
pensionering af lærere fra "den lukkede gruppe" på 
grund af helbredsbetinget utjenstdygtighed.
Ordningen, der er nærmere beskrevet i sagen, går i 
korthed ud på etablering af en solidarisk ordning, hvor 
de deltagende kommuner via forlods fastsatte bidrag 
etablerer et finansielt grundlag for at fordele de enkelte 
års udgifter til sygdomspensioner mellem de deltagende 
kommuner.
I Slangerup kommune er ansat 74 lærere i "den lukkede 
gruppe". Den yngste er 41 år - den ældste er 62 år. Der 
er 28 mænd og 46 kvinder. Der er 41 lærere i alders
gruppen 4 1 -4 9  år. Der er 31 lærere i aldersgruppen fra 
50 - 59 år. 2 lærere er over 59 år.
Når en lærer bliver 63 1/2 år gammel overtager staten 
udgiften til eventuelle pensioner.
Interessentskabets virksomhed afholder fra den 1. januar 
1997 udgifterne ved afsked som følge af:

Svagelighed •
Kvalificeret svagelighed
Tilskadekomst
Børnepensionstillæg
Aktualisering af en opsat pension for tjeneste- 
mænd der afskediges på ginnd af sygdom.

Det vil ikke være muligt at indtræde i interessentskabet 
efter udgangen af 1997.
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SLANGERUP KOMMUNE
Økonomiudvalget

Bidraget fastsættes ud fra det aktuelle års udgifter til 
pensioner, administrationsomkostninger m.m. Udgiften 
vil derfor være stigende over tid, efterhånden som antal
let af pensionister vokser. Jo større lærergrundlag jo la
vere bidrag.
Hvis lærergrundlaget i interessentskabet er 5.000 lærere 
vil årsbidraget sandsynligvis udgøre:

år 1: kr. 96.000.- 
år 2: kr. 135.000.- 
år 3: kr. 192.000.- -

Hvis lærergrundlaget i interessentskabet er 10.000 lære
re vil årsbidraget sandsynligvis udgøre:

år 1: kr. 77.000.- 
år 2: kr. 125.000.- 
år 3: kr. 183.000.-

jvf. beskrivelserne i sagen.
Såfremt kommunen vælger ikke at tilslutte sig interes
sentskabet, vil pensionsudgifterne skulle afholdes af 
kommunen i fuldt omfang indtil den pensionerede bliver 
63 1/2 år. Den årlig udgift pr. pensioneret vil kunne 
ligge i intervallet mellem 120.000 kr. og 200.000 kr. år
ligt.
Kommunen afholder i dag udgiften til pensionering af 
een lærer fra den lukkede gruppe, som følge af tilskade
komst. Udgiften hertil andrager årligt 170.000 kr.
I Frederiksborg Amt har bl.a. Helsingør, Hillerød, Fre
derikssund og Skibby kommuner tilkendegivet, at man 
er interesseret i at tilslutte sig interessentskabet
Spørgsmålet om tilslutning til interessentskabet frem
lægges uden indstilling til udvalgets drøftelse.

Eventuelt

M ødet slut ld.:


